

CURRICULUM VITAE

KATJA FEDULOVA



GERMAN: Katja Fedulova wurde 1975 in Leningrad, UdSSR geboren. 1993 geht sie nach Deutschland und beginnt ihr Studium an der Muthesius Hochschule für Kunst und Design in Kiel. 2000, nach dem Diplom zieht sie nach Berlin und beginnt ihr Filmstudium an der Deutschen Film- und Fernsehakademie Berlin, dffb. Ihr preisgekrönter Abschlussfilm „Glücksritterinnen“ lief auf zahlreichen internationalen Filmfestivals, war für den First Steps Award 2011 nominiert und bekam 2012 bundesweite Kinoauswertung.

ENGLISH: Katja Fedulova was born in Leningrad, USSR in 1975. In 1993 Katja went to Germany and started her studies at the Muthesius Academy of Fine Arts and Design in Kiel. She earned her degree there in 2000 and moved to Berlin. She started her studies in cinematography in 2001 at the German Academy for Film and Television Berlin (dffb) Her award-winning graduation documentary "Ladies of Fortune" receives nationwide theatrical release in 2012.

FILMOGRAPHY

2012 „Ladies of fortune“ doc, feature, graduation

2014 Berlinale Talents

2015 „My Name ist Khadija“ doc, middle long

2017 „Faith Hope Love“ doc, feature

2018 „The Patriot“ doc, short

2019 „Kirill Serebrennikov - The Art and The Power in Russia“ doc, middle long

2019 „Summer Guests“ doc, feature, in development

SYNOPSIS

DER PATRIOT

-

THE PATRIOT

SHORT SYNOPSIS GERMAN: Wassilij Wlassow, 21, ist der jüngste Duma-Abgeordneter und Assistent von Wladimir Schirinowskij, dem "Trump Russlands". Er hat das ehrgeizige Ziel, Präsident von Russland zu werden. Der Film zeigt Wassilij als ebenso schlaun und ironischen wie nationalistisch eingestellten Jungpolitiker.

SHORT SYNOPSIS ENGLISH: At the age of 21, Vasily Vlasov became the youngest parliamentarian in the Russian Duma. Given his abundant confidence and self-assured manner, he could have been a refreshing new voice. But Vasily's ideals are rooted in the deeply conservative party LDPR which is viewed by some as fascistic.

LONG SYNOPSIS GERMAN: Die Regisseurin Katja Fedulova zeichnet das Porträt eines Jungpolitikers der rechtsgerichteten "liberal-demokratischen" Partei im Präsidentschaftswahlkampf 2018. Wassilij Maximowitsch Wlassow, 21, ist der jüngste Duma-Abgeordneter der russischen Geschichte, ein konservativ eingestellter Überflieger, der als persönlicher Assistent von Wladimir Schirinowski diesem nachzustreben versucht und gerne mal chauvinistische Sprüche klopft. Er ist in der Partei für die Jugendarbeit zuständig, wo er Erfahrungen für die große Politik sammelt. Er lebt zusammen mit der ebenfalls 21-jährigen Politikerin Ekaterina Gromyko, zeigt ihr aber in der Beziehung bereits deutlich, wie seine Vorstellung von der Rollenverteilung zwischen Mann und Frau aussehen, was sie noch nicht ganz zu akzeptieren scheint.

LONG SYNOPSIS ENGLISH: At the age of 21, Vasily Vlasov became the youngest parliamentarian in the Russian Duma. Given his abundant confidence and self-assured manner, he could have been a refreshing new voice. But Vasily is the assistant and protégé of the ultra-nationalist politician Vladimir Zhirinovsky. Strikingly, his deeply conservative party LDPR, which is viewed by some as fascistic, is particularly popular among young people. To a slick Russian rock 'n' roll song, Vasily walks us through the political theatre staged in Moscow during the presidential election in 2018: meetings with his supporters, campaigning out on the street, and conducting "quality control" on an outdoor market trader—calling to mind events in 1930s Germany. Vasily's ambition to play his role right is as dangerous as it is comical.

CREW, FESTIVALS & CO.

DER PATRIOT

-

THE PATRIOT



End of production: 11/2018
Short

Director Katja Fedulova
Screenplay Katja Fedulova, Calle Overweg
Production Fedulova films, Katja Fedulova

Country Germany
Genre Doc
Comedy, society, female, politics

Festivals

05.11.2018 * 42th DUISBURGER FILMWOCHE (*Official Selection, Duisburg, Germany*)

14.11.2018 * 31st IDFA - INT'L DOCUMENTARY FILM FESTIVAL AMSTERDAM (*Frontline, Amsterdam, Netherlands*)

23.03.2019 * 2nd GLOBAL INDIA INT'L FILM FESTIVAL (*Official Selection, Pune, Maharashtra, India*)

BEST MESSAGE AWARD

03.04.2019 * 8th DOKER FILM FESTIVAL (*Official Competition, Moscow, Russia*)

23.05.2019 * 3rd SOUTHERN CONE INTERNATIONAL FILM FESTIVAL - FICCSUR (*Official Selection, Valparaiso, Chile*)

06.07.2019 * 2nd HONG KONG FILM ART INTERNATIONAL FILM FESTIVAL (*Official Selection, Hong Kong*)

29.07.2019 * 6th MELGAÇO INTERNATIONAL DOCUMENTARY FILM FESTIVAL (*Official Selection, Melgaço, Viana do Castelo, Portugal*)

Cast

Vassily Vlassow	himself
Ekaterina Gromkyo	herself
Vladimir Zhirinovsky	himself

Department	Activity	Name
Screenplay	Screenplay	Katja Fedulova, Calle Overweg
Production	Producer	Katja Fedulova
Crew	Director Director of Photography Sound	Katja Fedulova Sergei Amirdzhanov Elena Pertosyan
Postproduction	Editor Sound Design Composer	Calle Overweg Titus Maderlechner Lena Orsa
Shooting days	12	
Location	Moscow / Russia	
Running time	30:00 min	
Shooting Format	4K	
Screening Format	DCP, ProRes, BluRay, DVD, .mov, mp4	
Sound	5.1 , stereo	

Aspect Ratio	1:2,35
Colour or BW	Colour
Content Rating	all ages
Language / Subtitles	Russian / English, German
Director's Birthday	1975 in Russia

C O N T A C T

FILM FESTIVAL AGENCY

Markus Kaatsch
aug&ohr medien
Riemannstr. 21
10961 Berlin, Germany

+49 (0)30 61620068

film@augohr.de
www.augohr.de

PRODUCER, DIRECTOR & SALES

Katja Fedulova
Alte Frachtstasse 13
29413 Diesdorf, Germany

+49 (0)174 931 53 17
+49 (0)3902 9392228

katja-fedulova@t-online.de
fedulova.films@gmail.com
<http://katja-fedulova.com/>

